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 Zápis z 3. jednání  Výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a 
legislativu ZHMP  

 
 
Datum konání:     13. 3. 2013 od 17,00 h do 19,15 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
 
 
1. Program 3. jednání  
Předseda výboru navrhl zařadit do programu nový bod Nákup vozidel pro MP HMP. 
Program byl odsouhlasen všemi přítomnými členy (6-0-0). 
 
Za omluveného J. Slezáka byla ověřovatelem zápisu z 3. jednání schválena JUDr. L. 
Teska Arnoštová (6-0-0). 
 
 
2. Kontrola zápisu 
Po opravě textu v bodě 3. (správné označení funkce Ing. Heroudka) byl zápis z 2. jednání 
schválen bez připomínek (6-0-0).  
 
 
 
3) Plnění úkolů 
 Informace o stavu energetické bezpečnosti HMP 

Materiál krátce uvedl Ing. Košťál, zástupce ředitele MHMP. Podrobné doplnění, včetně 
dat uvedených v přílohách, provedla Ing. Hrstková. 
Ing. Beran, ředitel BKR MHMP, poděkoval za spolupráci kolegům z odboru RVP MHMP. 
Cílem obou odborů i Hasičského záchranného sboru HMP je dopracovat seznam prvků 
kritické infrastruktury tak, aby především vyhovoval hlavnímu městu Praze. 
diskuze: 
P. Hána – konstatoval, že z materiálu jednoznačně vyplývá, že současná energetická 
koncepce je zastaralá. Vláda ČR vzala v listopadu 2012 na vědomí aktualizovanou Státní 
energetickou koncepci, proto Územní energetická koncepce Prahy musí navazovat na 
aktualizovanou Státní energetickou koncepci, která obsahuje jmenovitě požadavek: 
„Dopracovat územní energetické koncepce tak, aby zajišťovaly alespoň pro větší města 
nezbytné dodávky energie v ostrovních provozech a rychlou a účinnou reakci v případech 
rozsáhlých poruch nebo přírodních katastrof.“ 
Současně P. Hána poděkoval  P. Trombikovi za nastolení tohoto tématu k jednání a všem 
zpracovatelům za kvalitní přípravu materiálu. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere 
informaci o stavu energetické bezpečnosti hl. m. Prahy  na vědomí. 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP doporučuje 
řediteli MHMP v návaznosti na platnou Státní energetickou koncepci neodkladně 
zpracovat aktualizaci stávající Územní energetické koncepce hl. m. Prahy a předložit ji k 
projednání Radě HMP. 

hlasování 6-0-0 
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4a) Zpráva KŘ policie HMP k bezpečnostní situaci HMP za leden a únor 2013 
Stručný komentář k písemné zprávě za leden a únor 2013 provedl ředitel policie Mgr. 
Vondrášek. Konstatoval, že v lednu vyhlášená amnestie ovlivnila nárůst trestné činnosti 
přibližně o 10 %. Poděkoval odboru ZIO MHMP, zvl. ředitelce JUDr. Novakové, za 
spolupráci při zajišťování veřej. pořádku - inauguraci prezidenta ČR. 
diskuze: 
P. Hána – ve sděl. prostředcích je prezentován názor, že amnestie neovlivňuje trestnou 
činnost. 
Mgr. Vondrášek – amnestie nejvíce postihla velká města jako jsou Ústí, Ostrava a Praha. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu Policie 
ČR k bezpečnostní situaci HMP za leden a únor 2013  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 
4b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci HMP za leden a únor 2013 
Ředitel MUDr. Schwarz konstatoval, že podobně jako policie zaznamenala i ZZS pokles 
dopravních nehod a následků z nich.  
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu ZZS 
HMP k bezpečnostní situaci HMP za leden a únor 2013  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 
4c) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci HMP za leden a únor 2013 
Ing. Šuster  ředitel MP, zmínil některá konkrétní data z předložených  písemných 
informací: strážníci řešili cca 101 tis. přestupků, vybrali pokuty ve výši 7 mil. Kč, na 
operačním středisku bylo na l. 156 přijato kolem 57 tis. oznámení atd. Dále se strážníci  
kromě kontrolních akcí také podíleli na dalších aktivitách -  např.na inauguraci prezidenta. 
diskuze: 
P. Hána – dotázal se na průběh akce Ve Smečkách, která byla velmi kladně hodnocena i 
ve sděl. prostředcích a za kterou ředitelům PČR i MP vyslovil uznání a poděkování. 
Mgr. Vondrášek – nejsložitější na akci bylo zamezit úniku informací o konání samotné 
akce a najít stát. zástupce a soudce. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu MP 
HMP k bezpečnostní situaci HMP za leden a únor 2013  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 

 
 
5) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci HMP za rok 2012, únor 2013 
Řed. HZSP, Mgr. Pešek, krátce provedl úvod k informaci za únor t. r. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu MP 
HMP k bezpečnostní situaci HMP za únor 2013  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
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Řed. Pešek se omluvil a zdůvodnil pozdější předložení zprávy za rok 2012 (neúplná 
statistika). Zmínil některé vybrané údaje: 8438 výjezdů za rok, tj. 23 denně, takže hasiči 
zasahují téměř každou hodinu, na celkovém počtu výjezdů se podílí zásahy u  2 394 
požárů, škody při požárech dosáhly  395 mil. Kč. Ze statistiky vyplývá, že nejvíce požárů  
řešili na Praze 8, ve středu a ve čtvrtek, v měsíci červnu a mezi 17. a 18. hodinou. 
diskuze: 
JUDr. Teska Arnoštová – dotázala se na nehodu na Mánesově mostě, především na zásah 
potápěčů. 
ředitelé  HZS a PČR informovali podrobně o samotném zásahu a o spolupráci policie a 
hasičů – potápěčů, která probíhá dle metodiky, při pátrací akci je vždy stanoven velicí 
důstojník. 
J. Vávra – připomněl případ z r. 2012, kdy hořel stánek s občerstvením Na Příkopě (láhve 
s propan butanem), a požádal ředitele o sdělení, jaká následovala opatření. 
Mgr. Pešek – zmínil provádění preventivních kontrol HZS a přislíbil předložení informace 
na příštím jednání výboru.  
Závěrem navrhl předsedovi výboru uskutečnit příští jednání výboru jako výjezdní na 
hasič. stanici na Praze 7. 
P. Hána vyslovil souhlas a podrobné informace budou včas předány členům. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu HZS 
HMP k bezpečnostní situaci HMP za rok 2012  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 
6a) Zpráva o činnosti SS HMP za rok 2012 
Ing. Juránek, ředitel SS HMP, poděkoval za pochopení s odložením roční zprávy z důvodu 
jeho nepřítomnosti na posledním zasedání výboru. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu SS HMP 
k bezpečnostní situaci HMP za rok 2012  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 
6b) Zpráva o činnosti SS HMP za leden a únor 2013 
Po krátkém úvodu k písemným informacím za  uplynulé měsíce navrhl konat výjezdní 
zasedání výboru ve školicím středisku v Žihli (v letním období). 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu SS HMP 
k bezpečnostní situaci HMP za leden a únor 2013  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 

7.  Doplňující informace k záměru na realizaci veřej. zakázky na dodávku vozidel 
pro MP HMP  
Ing. Šuster okomentoval členům výboru  předloženou písemnou informaci, do které byly 
zapracovány všechny vznesené připomínky ze Zastupitelstva HMP, včetně seznamu 
vozidel na vyřazení.   
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diskuze: 
JUDr. Teska Arnoštová – požádala o doplnění informace k rozložení vozů dle 
jednotlivých OŘ MP, počtu najetých km a důvodu vysokého počtu vyřazení vozů 
s dieselovým motorem. Dotázala se, ke komu a k jakému užívání budou dána vyřazená 
vozidla. 
Ing. Šuster -  zodpověděl důvody vyřazení určitých vozů (výše nákladů, technické a 
provozní důvody). Seznam vozidel na vyřazení je sestaven podle roku výroby, proto 
zkresluje počet vozidel dle jednotlivých OŘ MP. Pouze za opravy vozů (spojka, 
převodovka, motor) bylo v r. 2012 vynaloženo 36 mil. Kč. Vyřazené vozy  budou 
přesunuty podle potřeb v návaznosti na vnitřní personální změny. 
Mgr. Trombik – zeptal se na záměr se třemi vozy Hummer. 
Ing. Šuster -  vozy Hummer, vznášedlo, záchranářské nože a revolvery byly vráceny Hl. 
m. Praze, věci budou oceněny a Rada HMP rozhodne o prodeji či přenechání. 
P. Hána – jaký je předpoklad nárůstu  oprav vozového parku v případě, že by nové vozy 
nebyly pořízeny. 
Ing. Šuster -  je vysoká pravděpodobnost nárůstu nákladů za opravy, a to cca o 40 mil. Kč. 
J. Vávra -  požádal o doplňující informace ohledně přehledu vozů podle OŘ MP, rozdělení 
nově zakoupených vozů, zda toto výběr. řízení navazuje na výběr. řízení v r. 2010. a zda 
se neuvažuje o variantě CMG. 
Ing. Šuster -  využití vozů s tímto pohonem je nereálné, Praha nemá vybudovanou 
dostatečnou síť čerpacích stanic, vozy mají zákaz vjezdu  do některých objektů, mají vyšší 
poruchovost, menší zavazadlový prostor, ani kolegové ze státní policie tyto vozy 
nedoporučují. MP HMP má v současnosti 1 vůz ve zkušebním provozu. 
JUDr. Teska Arnoštová – navrhla počkat s nákupem vozidel až po dokončení koncepce 
MP HMP. 
Ing. Šuster – koncepce MP bude hotova asi v dubnu, ale vzhledem k nárůstu počtu volání 
na linku 156 vyslovil obavu, že by strážníci nebyli včas na místě incidentu a  všechna 
místa nejsou v pěším dosahu. Užitková vozidla také nakupuje MP z toho důvodu, že se 
budou rozšiřovat zóny placeného státní i na ostatních městských částech, kde budou tyto 
užitkové vozy potřebné. 
P. Hána – celková reorganizace nebude mít vliv na obměnu vozového parku, neboť je 
předpoklad, že počet vozidel MP nebude nikdy nižší než 230 kusů. 
p. Krbek, prezident SOS odborů - navrhl předat vyřazené vozy „na dojetí“ 
administrativním pracovníkům a zeptal se na servisování vozů. 
Ing. Šuster – ještě není rozhodnuto, zda se vyhlásí veřej. zakázka na servis. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere doplněnou 
Informaci o záměru na realizaci veřejné zakázky na dodávku vozidel pro MP HMP na 
vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 
8. Různé 
Předseda výboru informoval členy, že k 31. 3. 2013 ukončí Ing. Petr Beran, ředitel odboru 
bezpečnosti a krizového řízení, pracovní poměr na MHMP (odchod do důchodu). 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere na vědomí 
 rezignaci tajemníka výboru Ing. Petra Berana k 31. 3. 2013. 
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Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu děkuje tajemníkovi 
výboru Ing. Petru Beranovi za jeho dobrou práci. 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu navrhuje zvolit do 
funkce tajemníka výboru Renatu Procházkovou. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 
 
Další jednání výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP se uskuteční dne 17. 4. 2013 od 17,00 hodin. 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková     
 
Ověřili: P. Hána 
 
  JUDr. L. Teska Arnoštová 
 

Ing. P. Beran        


	Zapsala: R. Procházková



